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Fot. J. Kłapyta, Lipiec '99 

Nasze uzdrowisko, mimo niedawnej powodzi funkcjonuje jak dawniej. 
Jest wiele atrakcyjnych propozycji. l.H' t • � ��l' ,--'';L·"1 V"-"'""··"A„1.' 
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• Hozimiero Iłłakowiczówno • 
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,sro 
Rowt,1 poziomkowe, ukwiecone 

rOWt,J, 

zapach błotnt,1, miodm,1, 

zapach molinowt,1, 

żuczki, muszki, puszki, słomki, 

olbrzt,1mie ukrt,1te poziomki. 

Warczą głośniej, głębiej, 

słabiej 

no dnie dźwięczne głost,1 

żabie. 

Coś kwitnie biało, obficie. 

Trochę wt,1żej, dolej w żt,1cie 

odzt,1wo się coś, wabi, wabi, 

coś szeleści - jak w atłasie, 

mówi słowo - jokbt,1 ptasie, 

kroki stawia - jakieś inne, 

nie człowiecze, nie 

dziecinne ... 

Nibt,1, że się tom we zbożu 

do snu nie może ułożt,1ć. .. 

Nibt,1, że się tam nie mieści! ... 

Wabi, świergoce, szeleści ... 

A jesienią - wzięto zboże, 

nic nie bt,1ło no ugorze. 

Z: I{ Iłłakowiczówno - ,,Wl,'bór 

wierszv" Warszawo, 7 956 

••••••••••••••••••• 

• 

W Krynicy przy Miejskim Domu Kultury działa od kilkunastu lat grupa baktowa „Miniatury". Ćwiczy i wystę
puje w niej ponad 50 dziewcząt w wieku od 6 do 19 lat. Nie jest to jednak tylko k&ko amatorskie - krynicki ba/,et jest 
profesjonalnie przygotowany do występów, prezentuje bardzo wysoki poziom, ciekawą i zróżnicowaną clwreografię, 

, wspania/,e uszyte i dobrane stroje. A wszystko to dzi,ęki panu Władysławowi Szl.ękowi, kierownikowi artystyczne
mu i clwreografowi zespol:u, który ucząc młode artystki wkłada w to całe swoje serce i taknt. ,,Moim marzeniem 
jest, aby zespól; Miniatury stal si,ę wizytówką Krynicy" - mówi jego założyciel. 

Pan Stefan Sopata Dyrektor 
Krynickiego Centrum Kultury uwa
ża, że zespół jest pewnym ewenemen
tem na miarę krą.jową: ,,Dzieci tańczą 

w balecie trudną klasycżną muzy

kę i robią to w profesjonalny sposób. 

Jest to ogromna zasługa pana Szlę

ka, który przyjmuje te kandydatki, 

które chcą tańczyć i takie jakimi są, 

często z wadami kręgosłupa, posta-

wy, bez selekcji. Z tych dzieci potra

fi wykrzesać wielkie możliwości, po

trafi stworzyć artystki". 

Od dwóch lat asystentką pana 
Szlęka jest jego wychowanica, soli
stka zespołu - pani Małgosia Bębe

nek-Malczak. Zaczynała przed wie
loma laty jako mała dziewczynka, 
przyprowadzona przez przyjaciółkę, 

dokończenie na str. 7, 8, 9 

W numerze: 
• Relacja ze spotkania 

z Ojcem Śwtętym 
• Mini-Przewodnik na lato 
• Na spotkaniu prasy lokalnej 
• S. Półchłopek - Związek 

Strzelecki 
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ZDARZENIA, ZDERZENIA ( 

� � M,. 
# # # 

CO WIDAC. CO St YCHAC. CO LUDZIE MOWIĄ ••• 
* W Krynicy trwają prace nad usuwaniem skutków 
niedawnej powodzi. Straty infrastruktury komunalnej 

* Pięknie wyremontowany Sta
wek Łabędzi w Parku Zdrojo
wym jest miłym miejscem wypo
czynku i spacerów nie tylko podczas 
wakacji. 
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Pani mgr Zofii Rusinek 

Dyrektor Biblioteki 

Publicznej w No�ym Sączu· 

składamy wyrazy . 

współczucia z powodu 

śmierci matki. · 

Pracownicy Biblioteki 

Publicznej w Krynicy 

(mostki, doły kanalizacyjne, itd.) oraz obiekty Okręgowej 
Dyrekcji Gospodarki Wodnej, są szacowane obecnie na 
około 18 mln zł. 

* W ostatnich dniach mieszkańcy naszego miasta przeżyli wiele nie
miłych sytuacji związanych z korzystaniem z komunikacji miejskiej 
PKS. Było wiadomo, 
że wzrosły ceny bile
tów, jednak nikt nie po
informował pasażerów, 
że nie ma już żadnych 
ulg na przejazdy: dla 
rencistów i emerytów, 
dzieci i młodzieży 
szkolnej. Jak informo
wali nas czytelnicy, kie
rowcy nie respektowali 
nawet ustawowo przy
znanych zniżek np. dla 
I grupy inwalidów. 
Obecnie U rząd Gminy wyjaśnia tę sytuację z Dyrektorem sądeckiego PKS, 
a jakie będą postanowienia, napiszemy w następnych numerach. 

* Gazeta Krakowska z 26-27 .06.99 zamieściła artykuł pt. ,,Pułaski are
sztowany!". Grupa gości z Polski i USA odwiedzających Krynicę chciała zło
żyć kwiaty pod pomnikiem Kazimierza Pułaskiego. Nie udało się to, bowiem 
kopiec i obelisk znajdują się za ogrodzeniem, na terenie prywatnej posesji. 

P o r u s z a l i ś m y  
w naszej gazecie 
ten problem już 
kilka miesięcy te
mu, wtedy wyda
wało się, że został 
on rozwiązany 
i Pomnik będzie 
dostępny zwie
dzającym. A je
dnak? 
Pomnik 
Pułaskiego, lata 
30-te. 
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Ogromna radość i wzruszenie towarzyszyły wizycie Jana 
Pawia li na sądeckiej ziemi. Również wielu mieszkańców na
szego miasta wyruszyło na spotkanie z Ojcem Świętym do Sta
rego Sącza. Piękna uroczystość kanonizowania błogosławionej 
Kingi i przesianie papieża skierowane do wszystkich pielgrzy
mów pozostawiły w każdym z nas świadomość przeżycia szcze
gólnych chwil. Oto jedna z relacji tego wydarzenia. 

Papież już jedzie do nas - ogromna radość i wzruszenie. 
Fot. Andrzej Klimkowski 

wowaliśmy JUZ 
w Starym Sączu, 
każda miejscowość 
miała przeważnie 
inny kolor płaszcza 
przeciwdeszczowe
go; zielony, poma
rańczowy, żółty, 
w krynickich kios
kach przeważał nie
bieski. Jesteśmy 
coraz bliżej, coraz 
więcej samocho
dów na postojach 
i coraz więcej ludzi 
maszeruje. Na mo

„Jego słów skierowanych do wiernych, można słuchać 
godzinami ... " Fot. 14-letni Piotr Królikowski z Tylicza 

szo do celu. Wszy
stkim jest radośnie 
na sercu, nawet co
raz mocniej padają
cy deszcz nie psuje 
tego nastroju. Wo
kół ludzie wyciągają 
parasole, zakładają 
peleryny- zabawna 
rzecz, jak zaobser-

dzieci w wózeczkach, z plecakami, różnymi 
torebkami, niosąc ze sobą jakieś jedzenie 
i picie. Niektórzy mają transparenty i cho
rągwie. Dostrzegamy pierwsze znajome 
twarze, przypatrujemy się ludziom, których 
raczej już nigdy nie zobaczymy, tylko ten je
den raz, przez jeden moment. Podobno na 
miejscu celebry jest duże błoto, ale niektó
rzy w to nie wierzą; nierzadki jest widok ko
biet w butach na wysokich obcasach. Zbli-

,,Hej, cekali my długo na Gości-a wielkiego, 
Dzisiok Mu zagramy Krakowiocka tego.

,,
._ śpiewała góralska 

kapela na powitanie Ojcu Świętemu skoczną melodię do słów 
Wandy Łomnickiej-Dulak. Fot. A. Klimkowski 

Wyruszamy z Krynicy całą grupa: kilko
ro dzieci i dorośli, spakowani, trochę zaspa
ni wcześnie rano. Kierujemy się autem na 
Nowy Sącz przez Nawojową. Na drodze 
jest już pusto, wszyscy wyjechali samocho
dami wcześniej, zresztą większość osób 
z Krynicy i okolic wybrała pociągi. Mijamy 
tragiczny wypadek- przed niespełna dwo
ma godzinami w grupę pielgrzymów wje
chał samochód, w wiadomościach podają 
o rannych i śmierci jednego dziecka. Mimo 
wielkiej radości Że spotkania z Ojcem Świę
tym, do końca nie możemy sfę otrząsnąć 
z tego przeżycia. Kierujemy się „na skróty" 
do naszego parkingu koło Bieganie. Trochę 
błądzimy po różnych bocznych drogach, 
spotykamy coraz liczniejsze grupy pielgrzy
mów. Wreszcie parking, krótki postój, oczy
wiście posiłek, kawa, w krzaczki i dalej pie-

ście włączamy się w schodzącą z różnych 
stron kolumnę pielgrzymów. Idą ludzie mło
dzi, staruszkowie, całe rodziny, malutkie 

żarny się do placu, napotykamy różne stois
ka z pamiątkami, znaczkami, można napić 

dokończenie na str. 4 
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„Byei-6HUJ 1Ut 6pa!lumitt 
t Oj.eeHt Św4lg 1tt. dokończenie ze str. 3 

się kawy, zjeść coś gorącego, kupić wodę, jest i Multi Vita i nasza 
Kryniczanka, którą rozprowadza bardzo popularny w Krynicy pan, 
nie zatrzymujemy się - mamy swoje zapasy. Nareszcie widać sek
tory, przeszliśmy z parkingu kilka kilometrów, ale nikt nie jest zmę
czony. Z daleka widać ołtarz, jesteśmy trochę rozczarowani, że taki 
mały, dopiero z bliska można podziwiać jego piękno i architekturę 
wspaniale wkomponowaną w beskidzki krajobraz. Zachwyca ko
lor drzewa, z którego został wykonany i górski strumień płynący 
z góry do jego stóp. W centrum wielki krzyż i obraz Błogosławio
nej jeszcze (przez chwilę) Kingi. Robimy dodatkowo kilometr ob
chodząc sektory dookoła, żeby odnaleźć nasz. Mijamy krynickich 
goprowców, widzimy „naszych" strażaków, którzy razem z wozem 
zostali usytuowani bezpośrednio za ołtarzem. Trochę błądzimy, bo 
niektóre przejścia są już zamknięte. Pomału podchodzimy trochę 
bliżej niż mamy swoje miejsca, wokół robi się coraz ciaśniej. Wie
lu pielgrzymów przybyło jeszcze poprzedniego dnia lub w nocy, nie
którzy ludzie dopiero teraz odpoczywają, nawet padający deszcz 
nie przeszkadza im w drzemce. Udaje się nam „przykleić" do ogro
dzenia między podestem dla chóru a sektorem I. Stąd mamy bar
dzo dobry, wprawdzie bokiem, widok na ołtarz i jesteśmy przy sa
mej drodze przejazdu Ojca Świętego. 

Wspaniały ołtarz w Starym Sączu, jeszcze przed 
uroczystością. Fot. P Królikowski 

Jest już 8.00 godzina, nie wiemy jeszcze czy papież przyjedzie 
do Starego Sącza, jak się czuje tego dnia. Wykorzystujemy wolne 
chwile na jedzenie. W tym czasie trwają próby chórów przybyłych 
z wielu parafii. Prowadzący uroczystość podaje informacje, ludzie 
uczą się nowych pieśni i słów przywitania Ojca Świętego. Z dale
ka migają nam znajome twarze osób z Krynicy, przeważnie śpie
wających w parafialnych chórach. 

Jest nareszcie oczekiwana wiadomość- Ojciec Święty wyjeż
dża z Krakowa i na pewno będzie w Sączu! Ogromna radość, ok
laski, poruszenie. Chwile mijają szybko, nie odczuwamy zmęcze
nia, mamy ze sobą rozkładane krzesełka, pada deszcz, kryjemy się 
pod parasolami i pelerynami. Moment przyjazdu zbliża się, wzra
sta napięcie, ludzie zaczynają wychodzić na barierki zasłaniając in
nym drogę przejazdu papieża, robi się trochę nerwowa atmosfe
ra. Nagle wielkie porustenie..:... wiwaty, brawa, wszyscy machają 
chorągiewkami, pchają ·się na siebie, byle bliżej, ale nikt nie ma 
pretensji. Pojazd papieża przejeżdża koło nas dość szybko, ale każ
demu udaje się zobaczyć chociaż „kawałeczek" Dostojnego go
ścia. Wszyscy śpiewają powitalne pieśni, czekają na rozpoczęcie 
uroczystości i wyjście papieża na ołtarz. I znowu brawa, rozpoczy
na się msza święta i uroczystość kanonizacji błogosławionej Kin
gi. Większość osób uczestniczy w niej w skupieniu, niektórzy nie-

dokończenie na str. 14 
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Towarzystwo Muzyczne „Musica Viva". 
przy pomocy Krynickiego Towarzystwa 

Kulturalnego im. Jana Kiepury zaprasza na 
.. Spotkania muzyczne - u źródeł". 

Koncerty odh�da si� w sali halowej Starego Domu 
Zdrojąwego w dniach: 

30 lipiec - ..Pory roku". Vivaldi, Bach 
Jl lipiec - muzyka polska od Chopina po Góreckiego 

Wykoqawcy: 
Mariusz Monczak (Kanada) - skrzypce 

Nadia Monczak (Kanada) - skrzypce 
Marcin Łukaszewski (Warszawa) - fortepian 

Bilety do nabycia w Starym Domu Zdrojowym. 
SERDECZNIE ZAPRASZAMY!! 

GABINET REHABILITACJI LECZNICZEJ, 
TERAPII MANUALNEJ, MASAZU 

CZVNNY od 15.00 

REJESTRACJA od 15.00 do 17.00 

Leczenie rehabilitacyjne: 
x w zespołach bólowych: kręgosłupa, krzyża, miednicy, 

kończyn, mlędzylopatkowych, promieniujących itp. 
x w dolegliwościach migrenowo--wegetatywnych 

(zawroty głowy, zaburzenia widzenia, słyszenia itp.) 
x po złamaniach, urazach 
x w chorobach zwyrodnieniowych 
x w schorzeniach neurologicznych (udary mózgu, niedowłady, bóle) 
x ocena wad postawy u dzieci i indywidualna gimnastyka korekcyjna 
x zabiegi fizykalne (diadynamik, jonoforeza, galwanizacja, elektrostymulacja, prądy interferencyjne) 
x masaż leczniczy, relaksujący 
x terapia manualna - bezpieczne i łagodne techniki kręgarskie I osteopatyczne 
x wizyty domowe 
x nauka technik walki z bólem 33-380 Krynica, ul. Polna 5 willa „Pod modrzewiami" 

Zabiegi wykonuje 

mgr reb. ruch. 

Artur Paluch 

ffi�� 

tel. o &ó4 215 446 

Marcelina Piksa, Via. F. Portlnarl 44fl, 00151 IIOIIA 

telJfax całodobowo 0396$3272687 

tel.kom.0393477S36475 

e-mall: MEDIAPl®a.laJ.łt 
P.IVA 10708480,86 
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Mini przewodnik na lato [!!] Krynica I okolice 
proponuje pan Marek Piechowicz, przewodnik PTTK 

Oddział PTTK w Krynicy sprawuje opiekf nad szlakami g6rskimi letnimi 
i zimowymi, kt6rych łączna długość wynosi 184 �m. 

· Oczywiście każdy szlak można podzielić na małe odcinki w zależności od 
kondycji, warunk6w atmosferycznych, wieku itp. 

Szlaki letnie prowadzą: 
- Szlak ż6łty dookoła Krynicy - 17 km. 

Najbardziej popularnymi trasami s9: 
- Szlak okr9iny dookoła Krynicy 

- Szlak ż6łty - Żegiesłiw - Pusta Wielka - Muszyna - Muszynka - 38 km. - Szlak na Jaworzyn, 
- Szlak do Żegiestowa i Muszyny. - Szlak zielony - Dzielec - Mochnaczka - Huzary - Krynica - Jaworzyna 

- Muszyna - 23,4 km. 
- Szlak niebieski - Żegiestów Zdrój - Pusta Wielka - Krynica - Córa Par-

kowa - Powrofnik - Leluchów - 4S,S km. 
- Szlak czerwony - Runek - Jaworzyna - Krynica - Huzary - Mochnaczka 

- Izby - 24,S km. 

Bardzo dużym ułatwieniem jest kolej gondolowa na Jaworzynę, kt6ra umoż
liwia w kr6tkim czasie dotarcie na szczyt tej g6ry, skąd już bez Wifkszego wy
siłku można Wfdrować w r6żnych kierunkach, a przy okazji zobaczyć schronisko 
na J�worzynie i Muzeum Turystyki G6rskiej. 

- Szlak czarny - Krynica - Huzary - Tylicz - 4,S km. 
- Szlak czarny - Wierchomla Mł. - Bacówka nad Wierchomlt - 3, 9 km. 
- Szlak czarny - Żegiestów Wieś - Pusta Wielka - 8,S km. 

Polecamy wszystkie szlaki turystyczne i zapraszamy do zwiedzania 
Krynicy oraz okolic, do zapoznania sit z historit, z pi9knem przyrody 
i interesuJtcymi zabytkami . 

••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••• 

„Krynickie Zdroje" na spotkaniu redakcji prasy lokalnej w Muszynie 

W czerwcu ukazał się kolejny, już 
9 rocznik Almanachu Muszyny 1999. 
W związku z tym wydarzeniem, tra
dycyjnie w pierwszą sobotę lipca-
3.07. 99 roku odbyło się dziewiąte 
spotkanie przyjaciół Almanachu Mu
szyny. 

obecna nasza redakcja. Gospodarzami 
spotkania byli Bartłomiej Bujarski 
i Łucja Bukowska. Spotkanie pozwo
liło na pr�entację własnych czaso
pism, wymianę doświad-
czeń oraz nawiązanie 
cennych i sympaty
cznych kontaktów. 

- Elżbieta Rablin z Krynicy. 
Popołudnie zaczęło się zwiedza

niem Muzeum Regionalnego w Mu
szynie oraz wejściem na basztę oraz 

Program spotkania był bardzo bo
gaty. Przed południem w Bibliotece 
Publicznej w Muszynie odbyło się 
spotkanie zespołów redakcyjnych 
prasy lokalnej ze: Staszowa - ,, Goń
ca Staszowskiego", Pacanowa -
„Z życia gminy", Piwnicznej - ,,Znad 
Popradu", Muszyny - ,,Harnika" 
i „Almanachu Muszyny". Była też 

Kolejnym punktem 
programu było otwarte 
posiedzenie Komitetu 
Stypendialnego Almana
ch u Muszyny (w skła
dzie: Witold Kaliński -
przewodniczący, Grze
gorz Gołyźniak, Janina Pretendentki do stypendium Almanachu Muszyny '99: 

K u m o r ek ,  
K r y s t y n a  
M u r z y n ,  

B. Rożek z Muszyny, E. Rab/in z Krynicy, 

Małgorzata Przyboś, An
drzej Tokarczyk, Adam 
Ziemianin). Stypendium 

� będzie przyznawane raz 
,� do roku szczególnie wy-
� � różniającemu się uczni o-. 
� wi muszyńskiego LO. 

-;--.� � Pierwszą stypendystką 
� spośród trzech kandyda-

Spotkanie redakcji prasy lokalnej. Druga od lewej siedzi tek została uczennica III 
M. Krzeszowska - z-ca red. nacz. Krynickich Zdrojów klasy muszyńskiego LO 

M. Homa z Żegiestowa 

zapoznaniem się ze stanem prac wy
kopaliskowych. Oprowadzającymi 
i udzielającymi wyjaśnień byli: prof. 
Kazimierz Przyboś i kustosz Bar
bara Rucka. 

Ten uroczysty dzień znalazł swój 
finał w „Ogrodzie Wandy" przy ·ul. 
Piłsudskiego w Muszynie, gdzie za
prosili przyjaciół Almanachu państwo 
Bożena Mściwujewska-Kruk 
i Ryszard Kruk. 

5 



Nr 7/8 (53/54) KRYNICKIE ZDROJE lipiec-sierpień 1999 

Niniejsza rubryka przeznaczona jest dla czytelników naszej gazety. Cieszymy się, że przysyłacie 
państwo swoje opinie o niektórych artykułach I poruszacie tematy dotyczące problemów naszego 
miasta. Chcemy przedstawiać różne zdania, czasem kontrowersyjne. Jednocześnie Informujemy, że 
gazeta nie ponosi odpowiedzialności za przysłane wypowiedzi. 

Tworzenie legend 
,, W nawiązaniu do artykułu Pana mgr Stefana Półchłopka „Jak organizowałem w Krynicy Ośrodek Fun

duszu Wczasów Pracowniczych w latach 1946-1949" (,,Krynickie Zdroje" nr 5151 z maja 1999 r.) Dyrektor Re
gionu Południowo-Wschodniego w Krynicy pragnie sprostować informacje podane w tymże artykule. 

W czerwcu 1948 roku na plenum Komisji Centralnej Związków Zawodowych postanowiono FWP nadać 
osobowość prawną i powierzyć całość administracji i gospodarkę wczasów. Ustalono sposób rozdziału skie
rowań na wczasy. Znaczne zmiany wprowadzono też w strukturze FWP. Utworzono Dyrekcję Naczelną w War
szawie i cztery Dyrekcje Okręgowe: warszawską z siedzibą w Warszawie, śląsko-krakowską z siedzibą w Mi
kuszowicach kolo Bielska, dolnośląską z siedzibą w Jeleniej Górze i morską z siedzibą w Koszalinie. Zleco
no również Dyrekcji Naczelnej FWP przygotowanie projektu ustawy nadającej FWP osobowość prawną. Ustawa 
ta, uchwalona przez Sejm 4 lutego 1949 roku (Dz. U. Nr 9 z dnia 23 lutego 1949 r.) sankcjonowała dotych
czasowe przeobrażenia. Na tej podstawie Prezydium Centralnej Rady Związków Zawodowych uchwaliło w dniu 
2.09. 1949 r. statut FWP, następnie zatwierdzony przez Ministra Pracy i Opieki Spolecz ej. To właśnie od da
ty 4.02. 1949 r. rozpoczął właściwą działalność wczasową Fundusz Wczasów Pracowniczych i rok jubileuszu 
SD-lecia Funduszu Wczasów Pracowniczych datuje się na 4.02. 1999 r. Na jubileuszowe spotkanie do sali 
balowej Starego Domu Zdrojowego zaproszono pracowników i byłych pracowników FWP, którzy przyczynili 
się znacząco do rozwoju FWP. Z dokumentów jakie posiadamy wynika, że pan Stefan Półchłopek pracował 
w FWP od 1 .01 .  1949r. na stanowisku starszego referenta i zastępcy kierownika ośrodka wczasowego w Kry
nicy. Po trzyletnim okresie pracy na stanowisku referenta K.O., w związku ze zmianą warunków płacy, zre
zygnował z zajmowanego stanowiska. Natomiast pierwszym kierownikiem FWP Ośrodka Wypoczynkowego 
w Krynicy był pan Eugeniusz Różański, a głównym księgowym Kazimierz Żelechowski. Następnie w 1951 ro
ku Kierownikiem Ośrodka Wypoczynkowego w Krynicy został pan Marian Bielecki i w tym okresie pan Stefan 
Półchłopek odszedł z pracy z FWP. Zatem nie ujmując zasług pana Stefana Półchłopka dla początków FWP, 
trudno trzyletni okres pracy nazwać długoletnim i zasłużonym wobec 20-to, 30-to i 40-to, a nawet 50- let
niego okresu pracy większości obecnych pracowników FWP bądź też emerytów FWP. " 

Oczami przybysza 

DYREKTOR REGIONU 
ANDRZEJ PIASEK 

,, W końcowych dniach czerwca b.r. miałam okazję przebywać w Krynicy. Z sentymentem oglądałam miej
sca obrośnięte wspomnieniami i legendami. Ze wzruszeniem patrzyłam na obrazki w Muzeum Nikifora. Z uwagą 
obserwowałam zmiany, zwłaszcza te, które są skutkiem dramatycznej powodzi. Okazuje się, że ktoś, kto jest 
,odpowiedzialny za lad w mieście, od razu zidentyfikował niebezpieczne miejsca, oznaczył je, założył prowi
zoryczne lecz solidnie wykonane kładki, 
jak ta między dworcem PKP i kościołem. 
Zaczyna się ruch przy utrwalaniu brzegu 
niesfornego strumienia, podmywającego 
równolegle biegnącą szosę. Nie mogłam 
się oprzeć chęci wyjazdu sędziwą kolej
ką na Górę Parkową [ .. . ). Odjeżdżam stąd 
z myślą, że muszę przesiać mieszkań
com, gościom i gospodarzom tego sym
patycznego miasta - moje najlepsze ży
czenia: pomyślnej przyszłości i optymal
nych warunków dalszego istnienia. " 

Marla Wosik z Myszkowa 

Supersam,,ĄSORT" 
ZAPRA:SzA· 
od PONIEDZIAŁKU do PIĄTKU 

w godzinach 7.00-22.00, tel. 47I 23 7I 

L I C Z N E  P R O M O C J E ! 

6 

Rozmowa z Pa 
artystą baletu, 
artystycznym 

„Krynickie Zdroje": Czy pan 
w dzieciństwie zachwycał się występami 
baletowymi i dlatego postanowił sam • 
tańczyć a może było to zupełnie ina-

• 

czej . . .  ? 
Władysław Szlęk: Po prostu zachwy

ciłem się tańcem, zafascynował mnie, 
gdyż jest bardzo piękny i tak znalazłem 
się w szkole baletowej, a potem w ze
spole "Śląsk", w operach i innych tea
trach muzycznych w kraju. 

KZ: Proszę opowiedzieć coś o sobie 
i swojej karierze solisty w balecie? 

WS: Pochodzę z Krakowa, szkołę ba
letową kończyłem w Bytomiu. Potem 
występowałem w kilku zespołach: 
w Krakowie, w Lodzi, w Operze Śląs
kiej , później uczyłem w szkole baletowej 
w Bytomiu. Trzy lata pracowałem ró
wnież za granicą. 

KZ: Jak to się stało, że przed laty 
przyjechał pan akurat do Krynicy, by tu
taj kształcić młodzież? 

WS: Był to zupełny przypadek. Pan 
dyrektor potrzebował choreografa, który 
stworzył by zespół baletowy w Krynicy. 
W tym czasie byłem choreografem 
w zespole "Krakus" i pani · Krejczyk 
z Krakowa, przyjeżdżająca do Krynicy 
zaproponowała mi zajęcie się tym. Tak 
oto trafiłem właśnie tutaj . Początkowo 
nie było przystosowanej do ćwiczeń sali, 
tańczyliśmy w innej , właściwie na gru
zach. 

KZ: Najstarsze pana wychowanice już 
odeszły: studiują, wyjechały. Proszę opo
wiedzieć o sukcesach tej pierwszej uzdol-
nionej grupy. 

WS: Minęło już 13 lat od powstania 
zespołu. Początkowo program był skrom
ny. Potem zająłem się układaniem no
wych numerów. Dzisiaj mamy taki pro
gram baletowy, który możemy stosownie 
od zapotrzebowania prezentować. Byliś
my z występami za granicą: we Wło
szech, Słowacji. Właściwie każdy występ 
jest jakąś fascynacją, zwłaszcza przy ta
kiej publiczności jak krynicka. Dziewczę
ta systematycznie, co roku odchodzą do 
szkół wyższych. Oczywiście sprawia mi to 
trochę bólu i jako choreografowi przy-

• sparza pracy. 
• KZ: Ile dziewczynek ćwiczy obecnie 
• w balecie, jakie są grupy? 
• WS: W tej chwili jest ponad 50 
: dziewcząt. Dzielą się na trzy grupy: naj-
• starszą, która już wiele lat występuje, 
• z tej grupy najwięcej dziewcząt odchodzi; 
• średnią- to dziewczynki dorastające do • 
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nem Władysławem Szlękiem, 
choreograf em i kierownikiem 
zespołu Miniatury w Krynicy 

tej najstarszej i najmłodsze „Śnieżynki" 
oraz dziewczynki dopiero przygotowują
ce się do występów, ale tu musi minąć pe
wien okres, przynajmniej dwa lata. 

KZ: Można zauważyć, że w pana ze
spole tańczą dziewczynki zdolniejsze i te 
o przeciętnych predyspozycjach. Czy są 
jakieś kryteria przyjmowania nowych 
adeptek ? 

WS: Przyjmuję wszystkie dzieci, któ
re się zgłoszą, które chcą tańczyć. Potem, 
jeżeli się zaadaptują u nas, a dla nieje
dnych jest to ciężka praca, to zostają. Za
wsze jest tak, że są dzieci zdolniejsze, są 
solistki i zespół, niuszą być gwiazdy i ze-

spół, jedno zależne od drugiego, jedno bez 
drugiego nie może istnieć. 

KZ: Czy wśród pana wychowanic są 
takie, które próbowały zawodowo tańczyć? 

WS: Jedna z dziewcząt, które ode
szły, próbowała, była uczennicą ogniska 
baletowego prof. Trolin przy Operze Kra
kowskiej , niestety zrezygnowała. Być mo
że nie podołała też finansowo, bo są to ol
brzymie koszta. Tutaj jest wiele zdolnych 

KZ: Wiadome jest, że wszelkie ćwicze
nia dla dzieci zapewniają im prawidło
wy rozwój. Co w tej dziedzinie daje 
balet? 

WS: Balet daje bardzo dużo. Dzieci 
przychodzą z wielkimi wadami kręgosłu
pa, z wystającymi łopatkami, wspania
łym lekarstwem na to jest gimnastyka ar
tystyczna, ponadto samo obycie z muzy
ką, poznanie tajników teatru, które zdo
byłem i im przekazuję. Traktuję to bar
dzo poważnie i dzieci to przyjmują. Wie
dzą co to jest opera, operetka, kto napi
sał np. Fausta, tłumaczę im sceny bale
towe. Wzbogacają swoją wiedzę dotyczą-

ca teatru i kultury 
KZ: Dlączego nie przyjmujecie chłop

ców? 
WS: Nie jesteśmy zespołem zamknię

tym, ale według mojego rozeznania brak 
chłopców w balecie to również problem 
zespołów krajowych. Dziewczęta bardziej 
interesują się tańcem, gimnastyką arty
styczną, są zdolniejsze, delikatniejsze, co 
mogą w tańcu pokazać. Mieliśmy tutaj 

chłopców ale nie 
utrzymali się. 

KZ: Program 
występów jest bar
dzo zróżnicowany, 
co najbardziej po
doba się publiczno
ści?  

WS: Myślę, że 
teraz najbardziej 
podoba się: 

Zespół Miniatury z panem W. Szlękiem w tańcu 
„Winner blut", sala balowa Starego Domu Zdrojowego 

Strauss i „Poko
jówki" przeze mnie 
ułożone, ,,Taniec 
hiszpański" do mu
zyki P. Marguiny, 
który teraz powię
kszyłem a muzy:
kę sprowadziłem 
z Paryża, jak ró
wnież Don Kichot. 

dziewcząt, które mogły by zdawać do 
szkoły baletowej ,  ale obecnie zawód arty
stki baletowej czy tancerki, nie jest tak 
interesujący, jak to było kiedyś. 

KZ: Jak wygląda sytuacja finansowa 
baletu, kto ponosi koszty: utrzymania gru
py, instruktorów, wyjazdów, strojów na 
występy, kosmetyków? 

Nr 7/8 (53/54) 

Pan Władysław Szlęk jako solista 
w operetce „Polska Krew" w 1982 

r. (Operetka Krakó.w). 
Zdj .  ze zbiorów· W. Szlęka 

WS: Jesteśmy zespołem przy Cen
trum Kultury, myślę, że największy cię
żar spada na jego dyrektora pana Ste
fana Sopatę. Są to duże wydatki. Bar
dzo często sponsorami są dający różne 
datki sami rodzice i społeczność Kry
nicy. Im więcej środków, tym więcej by
łoby możliwości dla zespołu. Rodzice 
płacą obecnie 10 zł, jest to kwota bar
dzo skromna, kupują  również stroje do 
ćwiczeń. Stroje  do występów mamy 
piękne, zróżnicowane, w miarę dosto
sowane do każdego tańca, część tych 
strojów szyjemy, reszta jest naszą „słod
ką tajemnicą". 

KZ: Z jakimi problemami boryka się 
jeszcze zespół? 

WS: Przede wszystkim nie mamy pia
nisty, bardzo trudno jest pracować ucząc 
dzieci, szczególnie najmłodsze przy mu
zyce mechanicznej . Nie mamy nawet do
brego sprzętu. Nagrałem lekcję z panią 
Stokłosą z Orkiestry Zdrojowej i na tym 
bazujemy z moją asystentką. 

KZ: Jakie ma pan plany na dalszą 
działalność? 

WS: Nigdy nie robię planów. Wycho
dzi to samo z potrzeb zespołu i publi
czności. Ciągle staramy się w miarę 
możliwości wprowadzać coś nowego. 
Ostatnio była premiera „Walca Kwiatów" 
w wykonaniu najmłodszej grupy, z ope
ry „Królewna Śnieżka" Pawłowskiego. 
Chciałbym, aby nasz zespół więcej mógł 
wyjść na zewnątrz, aby stał się wizytów
ką Krynicy. 

KZ: Tego .właśnie życzymy Panu i ca
łej grupie tańczących dziewcząt. 

7 
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dokończenie ze str. 1 

po kilku lekcjach spodobało się jej 
i została w zespole: ,,Chodziłam sy
stematycznie na zajęcia, później za
częłam tańczyć na scenie, zostałam so
listką, niedawno asystentką pana 
Szlęka. Bardzo lubię tę pracę" - mó
wi pani Gosia, która za kilka tygodni 
zostanie szczęśliwą mamą. Dzisiaj 
młoda tancerka prowadzi zajęcia, 
przygotowuje dziewczynki do wystę
pów a niedługo ma przejąć również 
kierownictwo artystyczne zespołu. 
,,Małgosia ma duże zdolności pedago
giczne, myślę że w przyszłości to ona 
poprowadzi zespół" - twierdzi pan 
Władysław Szlęk. 

Dzieci trafiają na zajęcia baletowe 
z ciekawości, chęci zdobycia nowych 
umiejętności czy też zachęcone przez 
rodziców: ,,Zaczęło się śmiesznie, kie
dy byłam mała, mama wzięła mnie 
za rękę i przyprowadziła na balet. 

Dziewczęta z grupy średniej ze 
swoim nauczycielem, podczas 

ćwiczeń w sali Centrum Kultury. 

Słowacji, gdzie balet kilkakrotnie go
ścinnie występował. Dziewczęta pre
zentują na scenie sam wdzięk, mło
dość i urodę, więc nie ma się co dzi
wić, że przychodzą podziwiać je liczni 
wielbiciele. Trzeba jednak pamiętać, 
że to, co widzi zachwycona publi
czność jest efektem wielomieŚię
cznych, często nużących ćwiczeń, 
o czym doskonale wiedzą najmłodsze 
entuzjastki tej sztuki. Mimo to wiele 
dziewcząt chce ćwiczyć i tańczyć na 
występach. 8- letnia Patrycja namó
wiła swoją mamę, żeby ją zapisała na 
balet i teraz od 3 lat dojeżdża na pró
by aż z Maciej owej: ,,Lubię tańczyć 
i w balecie fajnie mi się tańczy, 
mam dobrego nauczyciela, mile kole
żanki, chciałabym kiedyś być taką so
listką jak pani Gosia" - odważnie wy
powiada się Patrycja. Marietka Po
ciecha mieszka w Powroźniku, po 

Przyszedł pan, 
kazał podnieść 
nogę i mówił ja
kieś niezrozu
miałe słowa po 
francusku, nie 
wiedziałyśmy co 
to znaczy. Wtedy 
nie było jeszcze 
tej sali do ćwi
czeń, luster ani 
drążków, ćwiczy
łyśmy przy krzes
łach" - wspomi-

Pan Władysław Szlęk na pierwsze, 
ze swoją wychowanicą i asystentką sprzed 12 laty 

Małgorzatą Bębenek-Malczak. lekcje Kasia 
z najstarsze j  

grupy. Asia Ptak chodzi na balet czwarty rok i marzy, 
żeby zostać w przyszłości solistką jak Gosia, czy bardzo 
uzdolniona Joasia Juraszek, dziś studentka. Kasia Kik
lica chciałaby tańczyć jeszcze wiele lat, od pięciu wystę
puje w najmłodsŻ-ej grupie Śnieżynki i jest bardzo dum
na, że jej mama ogląda każdy występ i widzi, że podoba 
się jej taniec córki. 

Każdy występ zespołu baletowego, najczęściej w sali 
koncertowej pijalni, gromadzi pełną widownię, entuzja
stycznie przyjmującą popisy młodych tancerek. Zachwy
ceni występami są również przyjezdni goście, a także 
publiczność z innych miast Polski oraz zagranicy: Włoch, 
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wakacjach pójdzie do trzeciej klasy, z uśmiechem opowia
da: ,,Lubię tańczyć i podoba mi się balet, chodzę już trzeci 
rok na próby, występuję w Śnieżynkach". Jej starsza ko
leżanka Kasia Latacz jest w czwartej klasie i tańczy 
4 lata: ,,Bardzo lubię chodzić na balet, jest to dla mnie 
nie tylko rozrywka, ale też gimnastyka sportowa, dzięki 
której będę miała ładniejszą postawę". Rodzice posyłając 
swoje pociechy na balet, chcą zapewnić im „posag" na przy
szłość w postaci ładnej figury i prawidłowej postawy jak 
żartobliwie ujmuje to pani Zofia Tokarczyk, mama 8-
letniej Mariolki: ,,Córka tańczy już trzy lata, dużo ćwi-

Jeden z ostatnich występów w sali koncertowej 
Pijalni - na scenie najstarsza grupa. 



,,Co słychać � urzędzie?" 
- JDÓwi Sekretarz GU Krynica Agata Król-Mirek 

NoM dyrektorzy szkól ••• 
Na przełomie maja i czerwca odbyły się kon

kursy na stanowiska dyrektorów szkół podsta

wowych w Mochnaczce Wyżnej i Tyliczu, nieste

ty nie cieszyły się one zbyt dużym zaintereso

waniem wśród nauczycieli, o czym świadczy 

fakt, iż zarówno do jednego, jak i do drugiego 

konkursu przystąpił jeden kandydat. Nic w tym 

dziwnego, że nauczyciele nie garną się do za

rządzania szkołami, gdyż pensja dyrektorska 

nie jest wcale wysoka, a obowiązków napraw

dę nie brakuje. 

Przystępujący do konkursu kandydaci mu

sieli zapoznać członków komisji z konceRcją 

funkcjonowania szkoły, dotyczącą spraw eko

nomicznych, dydaktycznych i wychowawczych 

Nowym dyrektorem Szkoły Podstawowej w Mo

chnaczce Wyżnej został pracujący od kilku lat 

w tej placówce nauczyciel nauczania początko-

wego Janusz Pióro, natomiast w Tyliczu fun

kcję tę powierzono nauczycielce - bibliotekar

ce Zofii Moskal . Nowi dyrektorzy rozpoczną 

niewątpliwie ciężką pracę już od 1 września br. ,  

pozostaje mieć nadzieję, że wystarczy im za

pału i chęci, by zrealizować wszystkie zamie

rzenia zawarte w przygotowanej wizji .  

Podczas jednego z majowych posiedzeń Za

rządu burmistrz Jan Golba w imieniu wszyst

kich członków powierzył pani Janinie Twar

dosz funkcję dyrektora Gimnazjum w Krynicy, 

pani Twardosz będzie odpowiadać za funkcjo

nowanie tejże placówki oświatowej do 3 1  sier

pnia 2002 roku . 

Reforma oświaty wymaga, by wszyscy nauczy

ciele pełniący funkcje kierownicze do 2002 ro

ku, posiadali kwalifikacje umożliwiające im wła

ściwe zarządzanie placówkami oświatowymi. 

Nowi dyrektorzy  prz edsz ko li . . .  
3 0  c zerwca br . w budynku urzędu - w Przedszkolu nr S w Krynicy pani An-

specj alnie powołane komi s j e  konkur

sowe przeprowadziły rozmowy z kandy

ditkami na s tanowi ska dyrektorów 

przeds zkoli i tak funkcj e te od no

wego roku S·zkolnego pełnić będą : 

- w Przedszkolu nr 2 w Krynicy pani Ur

s zula Popardowska , 

- w Przedszkolu nr 4 w Krynicy pani Ju

s tyna Ci tak , 

na Kotlarz , 

- w Przedszkolu w Tyliczu pani Alicj a 

Bogumiła Franczyk , 

- w Przedszkolu w Bereście pani Henryka 

Krawczyk . 

Wszystkim nowo powołanym dyrekto

rom szkół i przedszkoli gratulujemy i ży

czymy cierpliwości oraz niezliczonych 

sukcesów zawodowych! 
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Jaki btdzit nowy rok szkolny 1ęęę /2000? 
Losy krynickich i wiejskich szkół bardzo dłu

go były kulminacyjnym tematem dyskusji nie tyl
ko radnych, ale przede wszystkim samych zainte
resowanych czyli nauczycieli , rodziców no i oczy
wiście uczniów. 

Podczas ósmej zwyczajnej sesj i , która odbyła 
się 30 marca br. radni podjęli uchwałę w sprawie 
ustalenia sieci szkół podstawowych na terenie 
miasta i gminy, która, na co pragnę zwrócić szcze
gólną uwagę, obowiązuje nadal. 

Zgodnie z podjętą uchwałą na terenie Krynicy 
w nowym roku szkolnym funkcjonować będą na
stępujące placówki oświatowe: 
- Gimnazjum utworzone na bazie SP nr 1 ,  
- Szkoła Podstawowa nr 1 (w szkole tej nie bę-
dzie już oddziałów pierwszych klas nauczania po
czątkowego, siedmiolatki rozpoczną naukę w SP 

nr 2 i w SP nr 3), 
- Szkoła Podstawowa nr 2, 
- Szkoła Podstawowa nr 3. 

Z kolei na terenach wiejskich od września fun
kcjonować będą następujące szkoły: 
- oddziały krynickiego Gimnazjum w Tyliczu 
i w Bereście, 
- Szkoła Podstawowa w Tyliczu, 
- Szkoła Podstawowa w Bereście, 
- Szkoła Podstawowa w Polanach, 
- Szkoła Podstawowa w Piorunce oraz oddział 
fil ialny w Czyrnej , 
- Szkoła Podstawowa w Mochnaczce Niżnej, 
- Szkoła Podstawowa w Mochnaczce Wyżnej . 

Radni podjęli także uchwałę o likwidacj i SP 
w Muszynce, jednakże zobowiązal i  się, iż do 
końca ich kadencj i  uczniowie klas 0-111 będą się 
uczyć w obecnym budynku szkoły. 

Wybory uzupeln iajqce 
27 czerwca odbyły się w okręgu wyborczym 

nr 4 wybory uzupełniające do Rady Gminy Uz
drowiskowej , w których udział wziąć mogli mie
szkańcy następujacych ulic: Cmentarnej , Eber
sa, Granicznej , Halnej ,  Kraszewskiego (numery 
nieparzyste od 1-153 i parzyste od 2-142), Krót
kiej , Polnej , Reja, Rzeźnianej . Uprawnionych do 
głosowania było 1466 osób a głosowało 233 kry
niczan. O mandat radnego ubiegali się : 

- Aleksander Półchłopek Komitet Wybor
czy „Kryniczanie", który uzyskał 27 głosów, 

- Zdzisław Z�zęwski KW „Eko" Zdzisła
wa Zakrzewskiego, który uzyskał 43 głosy, 

- Henryk Wiewióra KW „Mieszkańcy Kry
nicy", który uzyskał 131 głosów, 

- Aleksander Cycoń KW „Niezależna Gru
pa Samorządowa", który uzyskał 30 głosów. 

Nowy radny czyli Henryk Wiewióra z wy
kształcenia jest ekonomistą, jego żona pracuje 
jako nauczycielka w SP nr 1 w Krynicy, ma 
dwoje dzieci. Jego pragnieniemjest przede wszy
stkim poprawa estetyki oraz standartu starych 
czynszowych kamienic. Warto także dodać, iż no
wego radnego popiera krynicka AWS. 

Z pewnością nie wszyscy kryniczanie wiedzą, 
że 29.06 br. Aleksander Cycoń zrezygnował 
z funkcji członka Zarządu oraz z · członkow
stwa w Komisji Finansowo-Budżetowej i Komi
sji Gospodarki Przestrzennej , Lad u i Porządku 
Publicznego. Rezygnacja  ta sprawiła, iż Zarząd 
obecnie liczy sześć osób, na pewno już niedługo 
dowiemy się , który z radnych zajmie miejce 
Aleksandra Cyconia. 



lipiec-sierpień 1999 ,,Co słychać w urzędzie?" III 

7 czerwca odbyła się XI zwyczajna sesja Ra

dy GUK, podczas której podjęto min. następują
ce uchwały: 
a) uchwałę w sprawie  zaciągnięcia długotermi

nowej pożyczki w kwocie 400.000 zł w Wo
jewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Krakowie, która zosta
n ie  przeznaczona na  budowę I l i  etapu kana l i
zacj i  san itarnej w Muszynce . Pożyczka ta bę
dzie spłacana z dochodów budżetu gmi ny w l a
tach 2000-2003; 

b )  uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Pro
gramu Profi laktyki i Rozwiązywania Proble
mów Alkoholowych - radn i  zapozna l i  s ię  
z podstawowym i ce lami  tego Programu ,  z za
sadami  funkcjonowan ia  oraz z harmonogra
mem pracy. 
Do głównych ce lów działa lności tego Progra
mu  na leży za l i czyć : 

- szkolen ie kadry podejmującej działal ność pro-
fi l aktyczną ,  

- przeciwdzi ałan ie  przemocy w rodzi n ie ,  
- zwiększen ie  dostępności  pomocy terapeuty-

cznej i rehabi l itacyj nej d la  osób uzależn ionych 
od a lkoho lu ,  

- udzie lan ie pomocy psychospołecznej rodzinom 
z problemem a lkoho lowym , 

- wspomagan ie dzi ała l ności i nstytucj i i stowarzy
szeń ,  których działan i a  zmierzać będą w k ie
runku przeciwdziałan i a  a lkoho l izmowi i i n nym 
patologiom społecznym . 

c )  uchwałę w sprawie zmiany budżetu gminy na 
1999 rok:  - skarbn i k  gm i ny pan i  Małgorzata 
Kró l przedstawiła w im ien i u  Zarządu propono
wane zmiany do projektu uchwały - pierwsza 
z n ich zwi ązana  jest z otrzyman iem z U rzędu 
ds .  Kombatantów środków w wysokości 
1.367 zł na wypłatę zapomóg d l a  byłych wo
jennych żołn ierzy. Ponadto zwiększona zosta
ła o 34.550 zł subwencja oświatowa, która 
przeznaczona będz ie na wyrównan ie kosztów 
podwyżki płac d la  nauczycie l i .  Z ko le i  na trze-

c ią  zmi anę wpłynęła decyzja M i n i sterstwa Fi
nansów, zwiększająca subwencję ogólną 
o 18333 zł, kwotę tę Zarząd zaproponował 
przeznaczyć na zwiększen ie środków na rzecz 
gospodarki gruntami  w zwi ązku z potrzebą wy
ceny m ien i a  gm innego , które ma być przeka
zane d l a  tworzonego nowego zakładu budże
towego MOS i R oraz na zabezpieczenie poży
czki . 

24 czerwca br. odbyła się XI I zwyczajna se
sja Rady Gminy Uzdrowiskowej, podczas której 
podjęto min. następujące uchwały: 
a )  uchwałę w sprawie  regu lam inu  organ izacyjne

go u rzędu gm i ny- od 1 l i pca w skład u rzędu 
weszły następujące komórki organ izacyjne :  

- Wydział Prawny, Ogólno-Organizacyjny i Kadr, 
który m i n .  odpowiada za : obsługę admin istra
cyjno-kancelaryjną Rady i Zarządu ,  prowadze
n ie sekretariatu burm istrza i jego zastępcy ob
sługę prawną gm iny, prowadzen ie zbioru prze
pisów gm i nnych oraz ich ogłaszan ie ,  ewiden
cję l udności , wydawan ie dowodów osobistych,  
organ izację pracy u rzędu .  Funkcję nacze ln ika 
tego wydziału pełn i pani Halina Ździebło. 

- Wydział Gospodarczy, który zajmuje się m i n .  
zarządzan iem p lacami i ha lami  targowymi ,  pro
wadzeniem gospodarki leśnej w lasach mien ia  
gm i nnego , adm i n istrowan iem i prowadzen iem 
tab l i c  u rzędowych , ogłoszen iowych i i nforma
cyjnych ,  eksp loatacją  gm i nnych u rządzeń te
chn iczno-i nsta lacyj nych , och roną obiektów 
i m ien ia  na leżącego do gm iny, nadzorowan iem 
pracy eki py i nterwencyjnej .  Funkcję nacze l n i
ka tego wydziału pełn i pani Zofia Tokarczyk. 

- Wydział Finansow�Budżetowy, którego praca 
polega m in .  na przygotowywani u  projektu gmi
ny, b i lansowan iu finansowych potrzeb gminy, pro
wadzen iu  rachunkowości i· księgowości gminy 
oraz urzędu,  kontrolowaniu działalności finanso
wej , nadzorowan iu  gospodarki finansowej poza
budżetowej , prowadzen i u  ewidencj i  mienia gmi-
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ny. Funkcję skarbn ika gminy a jednocześn ie na
cze ln ika tego wydziału powierzono pani Małgo
rzacie Król , ponadto w wydziale tym pracuje tak
że dwóch kierowników- kierownik Referatu Finan
sowo-Budżetowego i Ana l iz pani Janina Miejska 
i kierownik Referatu Podatków i Opłat Lokalnych 
pan Tomasz Wołowiec. 

- Wydział Turystyki , Kultury, Sportu i Promocj i ,  
który przede wszystki m  zajmuje s ię :  tworze
n iem gm i nnych i nstytucj i ku ltury, prowadze
n iem ich rejestru oraz sprawowan iem nadzo
ru , organ izacją dz iała l ności  ku ltu ra l nej ,  spor
towej i turystycznej , promocją  gm i ny, prowa
dzen iem ewidencj i  dz iała lnośc i gospodarczej , 
organ izowan iem i mprez ku ltu ra l nych ,  sporto
wych i rekreacyjnych . Nacze l n i k iem tego wy
działu jest pani Bernadetta Pyclik. 

- Wydział Gospodarki Przestrzennej ,  Komunal
nej, Leśnictwa i Ochrony Środowiska, który za
jmuje s ię m i n .  prowadzen iem budowlanych za
dań i nwestycyjnych , adm in i stracją arch itekto
n i czno- budowlaną ,  zarządzan iem drogam i  
pub l icznym i m iejskim i  i gm i n nym i ,  budową , 
rozbudową i modernizacją s iec i  wodociągowej , 
kana l izacyjnej ,  c iepłown iczej ,  energetycznej , 
gazociągowej , te lekomu n i kacyjnej i łączności 
(w tym wyposażen ie terenów pod budownictwo 
m ieszkan iowe w u rządzen ia  komuna l ne i uz
brojen ia  terenu ) ,  organ izacją  ruchu d rogowe
go, rejestracją pojazdów, z ie len ią  komuna lną ,  
zadrzewien iem i za les ien iem , och roną środo
wiska, gospodarką wodną i zabezpiecze.n iem 
przeciwpowodziowym . Funkcję nacze l n i ka te
go wydziału pełn i pani Jolanta Szyszka . 

- Wydział Gospodarki Mieniem Gminnym, Geo
dezji i Rolnictwa odpowiada m i n .  za :  prowa
dzen ie  ewidencj i  gruntów, budynków i n ie ru
chomośc i stanowiących własność gm i ny, 
sprzedaż,  dz ierżawę , użytkowan ie  wieczyste 
i najem n ieruchomośc i , tworzen i e  zasobów 
gruntów na  ce le zabudowy, ro l n icze wykorzy
stan ie gruntów, za dodatki m ieszkan iowe , za
pewn ien ie m ieszkań osobom , które zostały po
zbawione dachu nad głową w wyn i ku klęsk ży
wiołowych , ochronę rośl i n  uprawnych i nasien
n ictwa .  Naczel n i kiem tego wydziału jest obec- -
n ie pan Józef Pawlikowski . 

- W budynku u rzędu mieści s ię  także Urząd Sta
nu Cywilnego, którego k ierown ikem jest pani 
Anna Gałka oraz samodzie l ny zakład budże
towy Zakład Obsługi Szkół i Przedszkoli , któ
rego dyrektorem jest pani Stanisława Hybel . 

- Natomiast w budynku MPGK znajduje s ię s ie
dziba Referatu Gospodarki Mieszkaniowej 
oraz Ośrodka Pomocy Społecznej , którego kie
rown ikem jest pani Maria Mąka-Ruchała. 

b )  uchwałę w sprawie powołan i a  Sekretarza 
GUK, którym została Agata Król-Mirek. 

c )  uchwałę w sprawie ustalenia opłat za usługi 
przewozowe komunikacj i  miejskiej - podwyż
ka dotyczy ku rsów n a  odc i nku Kryn ica - Mu
szyna :  bi let normalny jednorazowy kosztuje 
1.20 zł, bi let ulgowy 0.60 zł, n atom iast za 
przewóz bagażu trzeba zapłacić 1.20 zł ( pod
wyżka ta obowiązuje od 1 l i pca br. ) .  

UWAGA! DROGI CZYTELNIKU! 

Jeśli chcesz dowied�ieć się czegoś szczegółowego 
na temat zakresu pracy poszczególnych wydziałów 
urzędu lub jeśl i  Masz jakieś wątpl iwośc i związane 
z właściwym funkcjonowaniem urzędu napisz, a na 
pewno uzyskasz rzetelną odpowiedź na łamach ga
zety „Krynickie Zdroje" (dodatek „Co słychać w Urzę
dzie'1. 

Adres do korespondencii: 

Urząd Gminy Uzdrowiskowei 

Sekretarz Gminy 

Ul .  Kraszewskiego 7 
33-380 Krynica 
Tel .  0-1 8- 471- 53-20 
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czy, coraz częściej występuje, po
za tym wyrabia się muzycznie". 

Przez lata ćwiczeń i wystę
pów dziewczęta zaprzyjaźniają 
się ze sobą i ze swoim nauczy
cielem, co roku cała grupa prze
żywa smutne chwile, kiedy od
chodzą na studia kolejne kole
żanki. Zainteresowanie tą dzie
dziną sztuki świadczy, że jest po
pularna, dostępna, nie elitarna: 
„Chodzę na balet dlatego, że to 
wciąga, są wciąż nowe tańce, so
lówki. Może niektórzy myślą, że 
jest to dzisiaj „nie na czasie", bo 
lepiej pójść na imprezę. Ja tak 
nie uważam, cieszę się, że potra
fię więcej niż zatańczyć na impre
zie. Ale największą przyjemność 

„Pokojówki" w wykonaniu najstarszych 
tancerek. 

ale nie pociąga to za sobą dodat
kowych pieniędzy, właściwie 
ciągle ich brakuje. Tutaj mogą 
zaradzić i władze i sponsorzy, 
którzy chcieliby pomóc", pan 
Szlęk dodaje: ,,Zespół nie ma 
swojego menażera i trudno jest 
nam wyjść na zewnątrz, żałuję że 
tego co prezentujemy nie można 
sprzedać dalej, zaprezentować 
w ten sposób Krynicę. Nieraz, 
kiedy występujemy wszyscy myś
lą, że jest to zespół z Krako
wa . . .  ". Również rodzice chcieli by, 
aby „Miniatury" częściej pokazy
wane były poza naszym mia
stem, jedna z matek mówi: 
„Szkoda, że dzieci występują 
ostatnio tylko w Krynicy, cho
ciaż jest tu wspaniała publi

Najmłodsze tancerki - ,,Śnieżynki" przygotowują się 
do lekcji. 

sprawia mi sama satysfakcja tańca, to że mogę tańczyć" 
- zwierza się 18-letnia Katarzyna. 

Krynicki balet jest jednym z niewielu pozaszkolnych 
zajęć oferowanych dzieciom i młodzieży w naszym mie
ście. Nie każdego rodzica stać na kosztowne kluby spor
towe, sprzęt czy na prywatne lekcje, a zajęcia w bale
cie są finansowo dostęp�e, mimo opłacania strojów do ćwi
czeń ·i niektórych występów czy kosmetyków. Resztę ko
sztów ponosi Centrum Kultury i jak twierdzi dyrektor 
S. Sopata: ,,Kondycja finansowa naszego baletu wyglą
da tak jak kondycja finansowa całej kultury w kraju, któ
ra nie cieszy się specjalnym uznaniem ani mecenatem pań
stwowym. Wiadomo, że w Krynicy jest taki dobry zespół, 

czność, ale mam wrażenie, że marnuje się ich ciężka pra
ca - w tym roku na przykład najmłodsze dziewczynki za
prezentowały premiery kilku nowych tańców! Jest wielka 
potrzeba dobrej promocji, pokazywania zespołu gdzieś da
lej a tym samym reklamy samej Krynicy". 

Bardzo cieszy fakt, że w naszym mieście została spo
pularyzowana dziedzina sztuki, przeznaczona, wydawać 

„Ćmy" z opery Faust, tańczy Katarzyna Franczyk 

by się mogło tylko dla koneserów. ·występy baletowe kry
nickich Miniatur zachwycą każdego, kto jest wrażliwy 
i otwarty na wzruszające przeżycie artystyczne, bez 
względu na wykształcenie, czy obycie muzyczne. Miejmy 
nadzieje, że w przyszłości przychylność władz i finanse 
także dopiszą. 

9 
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UIICLKI KoJV CCRT 
MUZYKI KAMCRALJVCJ 

K,vnu!M 7"4,1114ej4 -
1'""'4(14 le.ulłunt! 

W dniu 6 czerwca (niedziela), o godzinie 1 6. 00 w sali balowej 
Starego Dom u  Zdrojowego odbył się „ Wielki koncert muzyki ka
meralne(. Wystąpili artyści z krakowskiej Akademii Muzycznej 
w osobach : 

Maria Grażyna Kulka - fortepian 
Janusz Pisarski - altówka 
Andrzej Godek - klarnet 
Antoni Kulka - skrzypce 

a w repertuarze m. in. :  W.A. Mozart, E. Grieg, D. Szostakowicz, 
L. Janacek, O. Fr. Haendel. Utwory, choć niełatwe, zostały wysłu· 
chane przy dużym aplauzie wypełnionej po brzegi sali, w tym ró· 
wnież obecną na koncercie młodzieżą szkół m uzycznych. Koncert 

Inż. Tadeusz Siudak z bukietem dla Artystów. 
Fot. P. Basalyga 

został bowiem zorganizowany przez Państwową Szkołę Muzyczną 
I i II st. w Nowym Sączu, filia w Krynicy - reprezentowanej przez 
panie: Krystynę Jarząbek oraz Dan utę Jarząbek, jak również przez 
Agencję Uzdrowiskową „ Alert" - pani dr Dan uty Reśko. Wymie· 
nione osoby włożyły wiele trudu i pracy w jego perfekcyjne przygo· 
towanie, trudu, zrekompensowanego jak mniemam, odniesioną sa• 

CZV WIECIE, ŻE • • •  
Ciąg dalszy informatora o naszym województwie dzisiaj . . .  

tECZN ICTWO UZl>ROWłSl<OWE 
Województwo małopolskie zajmuje I miejsce w kraju pod 

względem różnorodności wód mineralnych. Wody mineralne 
• w 1 8  miejscowościach uznano za lecznicze, co stanowi 1 /3 zaso

bów wód leczniczych kraju. Występują one w: Qłębokim, Kra
kowie Matecznym, Krakowie Swoszowicach, Krościenku nad Du
najcem, Krzeszowicach, Krynicy Zdroju, Łomnicy Zdroju, Mili
ku, Muszynie, Piwnicznej, Powroźniku, Rabce Zdroju, Szczawie, 
Szczawnicy, Tyliczu, Wapiennym, Wysowej i Żegiestowie. 

Wody mineralne na terenie województwa małopolskiego -za
liczane są do dwóch prowincji wód: podkarpackich solanek i wód 
siarkowodorowych oraz karpackich szczaw i solanek. Charakte
JYZUją się one bardzo zróżnicowanym składem chemicznym, a co 
za tym idzie - możliwością bardzo szerokiego ich wykorzystania. 

Z obiektów sanatoryjno-uzdrowiskowych Małopolski korzy
sta rocznie ok. 67,2  tys. kuracjuszy. Najwięcej kuracjuszy prze
bywa w Krynicy - 21 ,6  tys. osób. Bazę lecznictwa uzdrowisko
wego stanowią obiekty sanatoryjno-uzdrowiskowe - 66 obiek
tów, w których znajduje się 6773 miejsc. Najwięcej miejsc sana
toryjnych posiada Krynica - 1 886. 

W Krynicy leczone są choroby: układu oddechowego, trawien
nego, dróg moczowych, układu krążenia. 

Ciąg dalszy w następnym numerze 

H U RTO WN I A  A RTYKUŁÓ W  S POŻYWCZYC H 

A S O R T  
Kryn i ca ,  u l .  N ad b rzeżna 2 

te l .  471 3? 00, 472 39 00 wew. SS 

OFERUJ E:  
• największy wyb6r towa r6w, 
• atra kc yj n e ceny 
• p rzy d użyc h za kupach ra baty, 
• n e g ocj acj e  .c e n ,  
• d l a sł'ałyc h k l i e nł6W u l g i ,  
• wła sny tra ns port i dowóz towa ru na m 1 e1 sce 
• możl i wo§c za m6wi e n  poza asortymentem 

OFE RTA SPECJALNA: 

tysfakcją z udanej imprezy. Koncert mógł dojść do skutku dzięki hoj· • okazj o n a l ne paczki d l a  za kła d6w p racy z o kazj i 
n p .  D n i a  Dziecka, D n i a  Kob i et czy Świ ąt 

naści sponsorów do których należą: 
Apteka im. R. Nitribitta - pani Aleksandry Nitribit 
Apteka „ Melisa ,, - państwa Marii i Jana Wieczorków 
Apteka „ Vena " - pań: Doroty Buliszak i Barbary Janocha 
Apteka „ Farmacon ,, - państwa Jolanty i Janusza Hausnerów 
Apteka „ Maja ,, - pani Anny Mazur oraz Tadeusza Krzysztofa Ma
zura 

Poza krynicką „ Farma:�ją " koncert wspomogli również inni spon· 
sorzy w osobach Pana Romana Pawliszaka z Tylicza (sklep spożyw· 
czy „ U Romka 

„ 
w Krynicy), Pana Pawła Kukli - (Przedsiębiorstwo 

Turystyczne „ Jaskółka '') oraz Dyrektor firmy EM PRO w Krakowie 
inż. Tadeusza Siudaka. 

Organizatorzy koncertu - tą drogą składają wszystkim Sponso· 
rom oraz R. T. Publiczności - sponsorującej jako żywo kupieniem 
biletu - serdeczne podziękowania. 

Danuta Chrostowska 

10  

CZYN N E :  7.00-1 S.30 
sobota 7.00-1 3 . 00 

S'Woje u.sługi poleca. 

FOTO .EWA" 
Mirosla.w Wa.chna. 

ul. Bu.l'Wa.ry Dietla. 12 
tel. 018 471 38 OS 
33-380 Krynica. 
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Mgr Stanisław Królikowski 
Mgr Stefan Półchłopek Z �zfbfote/�!"h!: 

Samod�ielnu Odd�iał 
Zmią�ku Str�eleekiego 

W ubiegłym roku przyjechał do Kry
nicy mój długoletni przyjaciel mgr Sta
nisław Królikowski, z którym spędziłem 
wiele godzin na wspomnieniach, jak to 
ongiś w Krynicy bywało. Te wspomnie
nia pomogły mi w napisaniu artykułu 
o adwokatach krynickich, jak również 
w napisaniu tego artykułu. Jest to więc 
nasz wspólny drugi artykuł. 
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mieć środki finansowe na swoją dzia
łalność. Podobnie było też z ZOZS. Op
rócz składek członkowskich korzystał on 
między innymi z opłat ponoszonych 
przez fotograf a, który zyskał dzierżawę 
i możliwość robienia zdjęć na Deptaku. 
ZwYCZaj dzierżawienia poszczególnych 
terenów uzdrowiska fotografom, utrzy
mał się po 1 945 roku. Przetarg na po
szczególne tereny ogłaszała Komisja 

W okresie międzywojennym dużą ro
lę polityczno-wYchowawczą w Krynicy 
pełnił. Samodzielny Oddział Związku 
Strzeleckiego, któremu podlegał mały 
oddział w Tyliczu. Działał on na pra
wach oddziału powiatowego, grupował 
wielu pracowników uzdrowiska oraz 
młodzież z istniejącego przy oddziale 
Klubu Sportowego "Jaworzyna" . Siedzi
bą oddziału był parterowY budynek, któ
ry znajdował się naprzeciw ulicy Pułas
kiego, u wejścia do obecnego Parku im. 

Krynica 1 936 rok. Nad panią, w czarnym kapeluszu stoi mój brat Tadeusz 
Mróz, stoją,: pierwszy z lewej Mazan, Królikowski, Iwański, Nowikow, siedzą, od 
lewej cyr. Boroń, prof Kryński, cyr. Nowotarski, dr Zarzycki, dr Graba-Łęcki, 
Kotlarewiczowa, A. Zachara, na końcu Jaśkow, który w czasie II wojny świato

wej okazał się Niemcem. 

Święto Niepodległości, dekoracja przed muszlą, koncertową, 
w 1 936 roku. Członkowie ZOZS w pelerynach i kapelu

szach podhalańskich, z karabinami na ramieniu. Na 
Deptaku odbywała się centralna uroczystość. 

stojących, prowa
dzili w oddziale 
wYChowanie oby
watelskie. W czasie 
uroczystości pań
stwowych, członko
wie oddziału wystę
powali w mundu
rach Strzelców 
Podhalańskich (pe
leryna i kapelusz) 
z bronią u boku, 
o czym świadczy 
zdjęcie z 1 936 ro
ku. Dr Graba-Łęcki 
został później wice
prezydentem War
szawy, a jego miej
sce Prezesa ZOSZ, 
zajął dr Ferdynand 
Pawłowski, inicja

M. Dukieta. Prezesem SOZS był naczel
ny lekarz zdrojowy dr Wacław Graba
Łęcki a w zarządzie byli znani i cenie
ni obywatele Krynicy (patrz zdjęcie) jak: 
siedzący od lewej dyrektor szkoły Bo
roń, prof. Kryński, dyr. Zdroju L. No
wotarski, dr E. Zarzycki, dr Graba-Lecki, 
Kotlaręwiczowa,· za którą, w okularach 
stoi mój przyrodni brat Tadeusz Mróz, 
zastępca naczelnika poczty, a od 1 939 
Naczelnik Urzędu Pocztowego. Mój przy
jaciel es. Królikowski) - drugi z lewej 
wraz z nauczycielem Stanisławem Ma
zanem - pierwszy z lewej w szeregu 

tor budowY szpitala w Krynicy. Ze 
Związkiem Strzelców współdziałał Zwią
zek Rezerwistów WP, którego prezesem 
był J. Krówczyński a komendantem Sta
nisław Rechowicz. Ponadto przysposo
bienie wojskowe było: w urzędzie pocz
towym prowadzone do 1 938 roku przez 
Józefa Wąsika, (który później został 
przemianowany na Dyrektora Poczty 
w Gdańsku, gdzie zginął w pierwszych 
dniach II wojny światowej) i na stacji ko
lejowej prowadzone przez Naczelnika 
Stacji Stanisława Krzysztonia. 

Jak wiadomo każda organizacja musi 

Zdrojowa, która pobierała też czynsze
dzierżawne aż do czasu jej likwidacji 
i powołania MPGK. Obecnie Urząd GU 
Krynica nie dzierżawi poszczególnych 
miejsc na tego typu działalność, lecz po
biera od fotografów podatki. 

Tak w skrócie przedstawiały się kry
nickie organizacje zajmujące się w la
tach 1 928- 1 939 wychowaniem obywa
telskim i przysposobieniem wojskowym. 

(!)�{1(!)@0 (1@11© 
JJ�f1J(!)�Z! rr!&�f?W� 
Krynica, ul .  Ebersa 10  

Śluby, chrzty, 

uroczystości rodzinne 

i pamiątkowe zdięcia 
z małpką i kucykiem 
na Deptaku 

• dosko11•ła jakośc 
• _ fachowa obsługa 
• . niskie ceny 

1 1  
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Krynickie Towarzystwo Kulturalne im. Ja
na Kiepury podsumowuje swą półroczną 
działalność z zadowoleniem. Już na począt
ku roku ( 1 6.0 1 . )  odbyło się spotkanie przy 
opłatku. Dzięki życzliwości Dyrekcji  Fundusz 
Wczasów Pracowniczych uroczystość ta od
była się w sali Jadalnej domu wczasowego 
„Kaprys".  Zgromadziła ona wielu członków 
Towarzystwa, a życzenia noworoczne ks ię
dza dziekana Kazimierza Markowicza (człon
ka naszego Towarzystwa),  Jak i śpiewane ko
lędy - stworzyły miły, serdeczny nastrój . 

Piękna i obfitująca w śnieg tegoroczna zi
ma zdopingowała nas do zorganizowania 
1 3 .0Z.  kul igu. Wyruszyliśmy saniami z u l i
cy Pułaskiego przez Jakubik górami koło „Ci
chego Kącika" na Starą Drogę zatrzymując 
się na kolację w „Czarnym Kocie". 

Obie te imprezy były 
spotkaniami „zamknięty
m i" ,  przeznaczonymi tyl
ko dla członków Towarzy
stwa, natomiast kolejne, 
organizowane były już 
z myślą o mieszkańcach 
Krynicy oraz przebywają
cych w mieście kuracju
szach i wczasowiczach . 

6 .03.  w pięknie od
nowionej sal i  Jadalnej 
„Patrii" odbył się koncert 
zespołu „Bene" im. J. Kie
pury z Warszawy. Zespół 

tara i śpiew) . 
W k w i e t n i u ,  

podczas smutnej ce
remoni i  pogrzebo
wej pożegnal iśmy 
długoletniego, bar-
dzo oddanego 
członka Towarzy-
stwa - pana Włady
sława Kitę. Sprawo
wał on przez dwie 
kadencje funkcję 
Przewodniczącego 
Komisj i  Rewizyjnej 
Towarzystwa . Za
wsze był chętny do 
współpracy i pomo
cy. Będzie go nam 

brakowało. 

Członkowie Towarzystwa I zaproszeni goście na 
spotkaniu opłatkowym. 

i Anetę Tuczar. Podzi
wialiśmy dobrze zapowia
dającą się flecistkę Kingę 
Pancerz, wyróżnioną na 
Ogólnopolskim Konkursie 
Szkół Muzycznych I l' .  

W drugiej połowie 
maja gościła w Krynicy 
pani I rena Anders żona 
generała Władysława An
dersa .  Pani Anders z zain
teresowaniem słuchała 
relacj i  o działa lności To
warzystwa. Cieszę się, że 

ten gościł Już po raz drugi w Krynicy na za
proszenie K.T. K. Tym razem zaprezentował 
nowy program, brawurowo wykonany 
przez artystów (flet, skrzypce, mandolina, gi-

Statutowym założeniem Towarzystwa 
Jest promocja młodych talentów. 9.05.  zor
ganizowaliśmy koncert młodzieży (uczniów 

miałam tę przyjemność towarzyszyć pani Ire
nie podczas Jej pobytu w Krynicy. 

20  czerwca odbył s ię kolejny koncert 
,,Przeboje XX-lecia międzywojenne
go", który można nazwać „Koncertem wspo
mnień". W Sal i Balowej Starego Domu Zdro
jowego zgromadzil i s ię wszyscy którym blis
kie były melodie wylansowane w latach 30-
tych przez Hankę Ordonówną, Mirę Zimiń
ską-Sygietyńską i innych artystów estrado
wych Teatru Qui Pro Quo, które wykonała 
Ewa Warta-Śmietana przy akompaniamen
cie Marioli Cieniawy (fortepian) .  Koncert był 
częściowo sponsorowany przez Urząd Mia
sta, któremu w tym miejscu dziękuję za po
moc umożliwiającą zaistnienie koncertu. 

Irena, Renata Anders I Prezes KTK Barbara Clenlawa 
przeglądają „Kronikę Towarzystwa Klepurowsklego" 

li.rys-tyna i Jerzy Wiś:niowsey 

Czyn ne od 9 .30 do 1 7 .00, w soboty od 9 .00 do 1 4 .00 

ZAPRASZAMY! 

1 2  

i d y p l o m a n t ó w )  
Państwowej Szkoły 
Muzycznej l i' w No
wym Sączu .  Usły
szel iśmy: klarnecistę . 
Piotra Matusiewi
cza, pianistkę Pauli
nę Szarek, mło
dzież klas wokalnych 
profesor Renaty Jona
k ows k i e  j-01  s zo w
skiej, Martę Za
czyk, Sabinę Wie
tor, Wacława Wac
ławka, Jak też dyplo
mantów z klasy pro
fesor Małgorzaty Mie
cznikowskiej-Gurgul, 
Mariolę Bukowiec 

W najbl iższych planach jest przygotowa
nie materiałów do „Gazety Festiwalowej", 
szukanie sponsorów do Jej wydania, oraz 20 
s ierpnia koncert muzyki żydowskiej w wyko
naniu lascha Liberman trio .  

Barbara Cieniawa 
Prezes K. TK. 

PRŻEDSl4lj810RSTWó USl:.UG 
ELEKTRYCZNYCH I TELETECHNICZNYCH 

•• INSTE_L·· ·s.c. 
ul .• Nadbrzdna 2, 33-380 Krynica 

INFORMUJE, ŻE: 
całodobo1Ue pogotou,ie elektryczne 

funkcjonuje pod numerami 
telcafon6u,: 4 71 39 99 lub 47 1 39 00 

sklep z artykuł�mi elektrycznymi 
przy ul. Kraszeu,skle90 1 63 j•st czynn.y 

od ponl•dzlału do piątku od 8.00 do 1 7.00 
u, soboty od a.oo do 1 5.00 
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KRONIKA POLICYJNA 
· esiącu czerwcu na terenie działania Komisariatu Policji 

w Krynicy zanotowano: 
• przestępstw kryminalnych 15 
• wypadki drogowe 2 
• kolizji drogowych 18 
• interwencji 131 
• nietrzeźwych kierujących pojazdami 9 
• osób zatrzymano do wytrzeźwienia 7 
• osoby zatrzymano do wyjaśnienia 4 

.05. 1999 w Mochnaczce Wyżnej nieznani sprawcy dokona
li włamania do sklepu ogólnospożywczego. Skradli towar o war
tości 3000 złotych na szkodę GS w Krynicy. 

iu 1.06. 1999 r. w Krynicy na ul. Nikifora Krynickiego męż
czyzna dokonał rozboju przy użyciu noża na mieszkańcu Nowe
go Sącza. W wyniku napadu skradł pieniądze. 

cy z dnia 5/6.06. 1999 roku w Krynicy przy ulicy Źródlanej 
nieznani sprawcy dokonali kradzieży samochodu osobowego mar
ki Nissan, który całkowicie spalony porzucili w J astrzębiku. 

cy z 1 1/12.06. 1999 roku nieznani sprawcy dokonali włama
nia do Szkoły Podstawowej w Mochnaczce Wyżnej , a następnie 
dokonali kradzieży pieniędzy i radiomagnetofonu o łącznej war
tości 650 złotych. 

agi na trwający okres wakacji policjanci z Komisariatu 
Policji w Krynicy apelują do mieszkańców oraz przebywają
cych na wypoczynku wczasowiczów o: 
- właściwe zabezpieczenie posiadanego mienia w celu uniknięcia 
kradzieży oraz włamań: nie pozostawianie w łatwo dostępnych 
miejscach sprzętu sportowego np. rowerów górskich, wartościo
wych przedmiotów i walorów pieniężnych. 
- prawidłowe zabezpieczenie posiadanych samochodów, które są 
parkowane na niestrzeżonych parkingach samochodowych. Duże 
znaczenie ma tutaj przypominanie gościom o nie pozostawianiu 
w samochodach radioodtwarzaczy samochodowych, sprzętu spor
towego itp. 
- nie pozostawianie w pokojach otwartych okien, kluczy 
w drzwiach w czasie pobytu na posiłkach oraz nie pozostawianiu 
w pokojach wartościowych przedmiotów i pieniędzy, o konieczno
ści zdeponowania ich w depozytach domów wczasowych. 
- podczas spacerów po górskich szlakach i pieszych wycieczkach 
dostosowanie odzieży do panujących warunków atmosferycznych, 
zabranie odpowiedniego wyposażenia i przy wyborze trasy wzię
cie pod uwagę swoich możliwości. Należy pamiętać o spacerowa
niu po oznakowanych szlakach oraz pozostawieniu informacji 
o wybranej trasie i godzinie powrotu. 
- szczególną ostrożność w rejonie akwenów wodnych, zwrócenie 
uwagi na miejsce przeznaczenia, oznakowanie kąpieli, stosowa
nie się do ogólnych zasad związanych z bezpieczeństwem kąpieli 
Mając na uwadze bezpieczny wypoczynek naszych dzieci w cza
sie letnich wakacji, należy pamiętać, aby dzieci mogły bawić się 
na wyznaczonych do tego placach zabaw i nie dopuszczać do urzą
dzania zabaw na: jezdni, innych miejscach, gdzie odbywa się ruch 
pojazdów lub są inne zagrożenia jak: ruiny budynków, wysokie 
budowle, głębokie wykopy, tory kolejowe, itp . 

• 

KRONIKA STRAZY MIEJSKIEJ 

awienie podj ętych interwencj i 
kcj onarius zy Straży Miej skiej . 
Podj ęto interwencj e  z zakresu : 
• porządku i spokoju publicznego 
• bezpieczeństwa osób i mienia 
• bezpieczeństwa i porządku 

w komunikacj i 
• zdrowia 
• obyczaj ności 
• urządzeń użytku publicznego 
B A Z E M 
w tym : 
• nałożono mandatów karnych 
• na kwotę 

przez fun-

9 

2 8  

2 1 7  

264  
4 

1 7  

639 

49 szt . 
1 .  640 zł  

oczęto kontrole posesj i na  terenach wiej 
skich pod względem wywozu nieczystości sta
łych ( śmieci ) oraz płynnych ( fekalia) . W mie
siącu maju skontrolowano wieś Polany , 
a w czerwcu Berest , gdzie zostało pouczonych 
i upomnianych kilkadziesiąt osób , które w kon
sekwencj i  zawarły umowy (ok . 130 osób) na wywóz 
śmieci . 
W następnych miesiącach będą kontrolowane ko
lejne wioski . 

tatnim czasie zwięks zyła się ilość zgło
szeń i interwencj i  w sprawie wolno biegaj ą
cych psów oraz usuwania pozostawionych przez 
nie nieczystości . W związku z tym informuje 

się , że osoby utrzymuj ące psy maj ą  obowiązki 
określone w § 1 1  Uchwały Bady Gminy Uzdrowis
kowej Krynica z dnia 26 marca 1997 r. ws. Zasad 
utrzymania czystości i porządku na terenie Gmi
ny Uzdrowiskowej Krynica . 
Te obowiązki trzeba respektować . W przypadku 
niedostosowania się do tych przepisów fun
kcj onarius ze Straży Miej skiej będą nakładali 
grzywny w drodze mandatu karnego 

fon interwencyjny, który daje możliwość bez
pośredniego kontaktu z patrolem będącym na te
renie miasta: O 603 925 97 1 .  

NASZĄ GAZET� KUP SZ: 
@= w e  wszystkich krynickich bibl iotekach 

@= na ul. Piłsudskiego 
- w del ikatesach MEGA LUX, 
- w sanatori um „Continenta l"  ( kiosk ) ,  
- w sklepie obuwnic�m P. Wiśniowskich 
- w kawiarni „Li Hanka" 

@= na u l .  Kraszewskiego 
- w supersamie ,.,ASORT", 
- w kiosku „RUCH" koło poczty, 
- w sklepie „ I NSTEL" w Krynicy Dolnej 
- w _kiosku szpitalnym 

@= na ul. Nad6rzeżnej w hurtowni „ASORT" 

13 
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WYDARZEN IA MIES IĄCA 
. . - Do ośrodka wypoczynkowego "Czarny Potok" zjechali dzien

nikarze pism lokalnych na swoje I Międzynarodowe Spotkanie. Or
ganizatorem zlotu dziennikarzy było Stowarzyszenie na Rzea lnte
gracii Europy Środkowei z Uniq Europeiską. Trwające trzy dni spot
kanie stworzyło świetną okazję do wymiany doświadczeń, a także do 
nauki. Można się było bowiem zapoznać z procesem powstania ga
zety, tj. od momentu pisania tekstu, po całkowity skład komputerowy. 

06 Biblioteka Publiczna w Tyliczu i WOK Ty
licz zorganizowały wspólnie zabawę z okazji 
Dnia Dziecka. Impreza, w której wzięło udział 
150 dzieci w różnym wieku udała się znako
micie. Było wiele atrakcj i :  loteria fantowa, kon
kursy, upominki, słodycze, napoje. Sponsora
mi zabawy byli: Halina i Robert Chudy, Ma
riusz Kieblesz, Biblioteka i WOK w Tyliau. 

• . - W budynku MPGK odbyły się wybory uzupełniające do Rady 
Miasta i Gminy Krynica. Spośród 1465 osób uprawnionych do głoso
wania, 233 osoby wybierały kandydatów z czterech list wyborczych. 
Zwyciężył ostatecznie zdobywając 131 głosów Henryk Wiewióra z li
sty nr 3 - .,Mieszkańcy Krynicy'' . 

• O - W Krynicy odbyły się tradycyjne procesje do czterech ołtarzy or
ganizowane w Boże Ciało przez wszystkie parafie. 

06 - Nad Krynicą zgromadziły się potężne chmury, a padający ule
wny deszcz spowodował powódź jakiej nie pamiętają najstarsi Kryni
czanie. 

. . - Polskie Stowarzyszenie Animatorów Pedagogiki C. Freineta zor
ganizowało w Krynicy szkolenie dla 70-ciu nauczycieli. Tematem kil
kudniowej dyskusji było respektowanie prawa dziecka w praktyce co-
dziennego dnia szkolnego. 

-1 .06. - Krynicki oddział Sądecko-Podhalańskiei Izby Gospodar
aei zorganizował w Pijalni Głównej prezentatję finn działających na 
terenie uzdrowiska. Przystąpiło do niej 15-tu wystawców spośród 40-
tu zrzeszonych w oddziale Izby. 

OJ - Rozpoczęły się Mistrzostwa Europy w Szachach dla Niedowi
dzących. Wzięli w nich udział zawodnicy z 32 państw. Rozgrywki od

.O . - Mieszkańcy naszego miasta spotkali się z Ojcem świętym 
w Starym Sączu. 

3. . - Uczniowie klas ósmych zakończyli swój rok szkolny, a 25.06 
ze swoimi szkołami na czas wakacji pożegnali się pozostal i uczniowie. 

4. . - Odbyła się kolejna sesja Gminy Uzdrowiskowej Krynica, pod
czas której na sekretarza gminy wybrano Agatę Król-Mirek. 

bywały się w ośrod
ku wypoczynkowym 
"Czarny Potok" 

resie od l ipca 
do września b. r. 
w Muzeum Nikifora 
w Krynicy można 
zwiedzać wystawę 
retrospektywną rzeź
by i malarstwa Fran
dszka Palki . 

Franciszek Palka 
l l [ ! U  I l H l l l n O  

ł UTAfl I I T I O !P E ITUU 

••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••• 

„ Bytu HtY u 6 potluutitt 
i Oj.eeHt Św4LY11t. 

dokończenie ze str. 4 

stety przeszkadzają wędrując po sektorach 
i przepychając się między ludźmi. Mszę 
święta celebruje papież, ale jego homilię 
odczytuje Kardynał F. Macharski. Wsłuchu
jemy się w słowa pełne prostej mądrości, 
zapadają w serce przesłania o dążeniu do 
świętości współczesnych ludzi, w tym po
lityków, o czystości młodzieży, o łasce 
i mocy jaką posiada każda rodzina. 

Po komunii do Ojca Święte
go podążają wybrani przedsta
wiciele z darami. Przez lornetkę 
widać dokładniej poszczególne 
osoby: jako pierwsze idą siostry 
klaryski, później widać prezy
denta Nowego Sącza - A. Czer
wińskiego z żoną, na końcu ro
dzinę z 1 3  dzieci, mieszkę'jącą 
w okolicy. Po części oficjalnej, 
papież zwraca się z pozdrowie
niami do wszystkich przybyłych 
pielgrzymów. Urządza sobie 
słynny egzamin ze znajomości 
geografii Sądecczyzny, przery
wany gromkimi oklaskami. Sło-
wa tego wielkiego człowieka 

1 4  

i wspaniałe poczucie humoru poruszają ka
żdego, widać łzy w oczach. Można zauwa
żyć polepszenie samopoczucia Ojca Świę
tego. Żywe, skoczne melodie górali beski
dzkich wyraźnie sprawiają papieżowi ra
dość, pięknie śpiewają też chóry, przygry
wa wojskowa orkiestra dęta. Trudno roz
stać się z Ojcem Świętym, ale ludzie rozu
mieją zmęczenie papieża, jego niedawną 
chorobę i nie przeciągają spotkania. Jego 
słów, skierowanych do wiernych, do mie
szkańców tej ziemi i tych wypowiedzianych 
w potrzebie chwili, można słuchać godzina
mi. Po poświęceniu obrazu Św. Kingi, Oj
ciec Święty udaje się do zakonu sióstr Kla
rysek, do Krakowa ma odlecieć około godz. 

„ Wszystkiego dobrego, życzymy, życzymy 
I szczęścia i zdrowia i błogosławień stwa 
Przez ręce Ma ryj i " .  Fot. A. Klimkowski 

1 6.00. Dużo pielgrzymów zostaje na to po
żegnanie, my wracamy do domu. Podcho
dzimy jeszcze, żeby zobaczyć ołtarz, nieste
ty przeraża zachowanie niektórych osób
wyrywają trawę, podobno pokradli nawet 
wazony. Kierujemy się ku wyjściu, mijamy 
jeszcze pełne sektory. Puste sektory to 
wielkie śmietnisko-uwidacznia jedną z naj
gorszych cech naszego narodu - niechluj
stwo. I tak będzie przez wiele kilometrów: 
papiery, reklamówki, butelki, podeptane 
i zanieczyszczone zboże, duży kontrast ze 
zbożnym celem pielgrzymki. 

Dochodzimy do mostu, robi się coraz 
ciaśniej, przez sam most przechodzimy 
w ogromnym ścisku, za nami ciągnie się nie

kończąca się kolumna ludzi. Za 
kilka dni z Gazety Krakowskiej 
dowiedzieliśmy się, że przez kil
ka godzin był na moście zator, 
w korku zablokowano nawet kil
ku VIP-ów i biskupów. Nas to na 
szczęście ominęło, ale zaraz za
błądziliśmy idąc zupełnie inną 

. drogę, nie do naszego parkingu. 
Niestety oznakowanie dróg nie 
było dokładne. Mimo to, zbiera
jąc po drodze resztę naszej gru
py wracaliśmy do domu w weso
łych nastrojach. Zmęczeni, śpią
cy, cały czas pod wrażeniem 
słów Ojca Świętego. Niby tacy 
sami, a może trochę lepsi? 
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I N FO R M AT O R K RY N I C K I 

TELEFONY 
Kierunkowy do Krynicy: O 18  
Pomoc drogowa 981 lub 471 35  05 
Straż pożarna 998 
Straż Miejska 471 53 21 wew. 1 37 
Pogotowie ratunkowe 999 lub 471 23 77 
Policja 997 
Usterki telefoniczne 9 14  
Informacja telefoniczna miejscowa 9 1 1  
Informacja telefoniczna zamiejscowa 9 13  
Pogotowie wodno-kanalizacyjne 47 1  57  68 
Pogotowie gazowe 471 28 28 
Pogotowie energetyczne 471 55 44 
Informacja PKP 471 23 30 
Informacja PKS 471 55 66 
Taxi 471 20 66 
GOPR (ul. Halna 10) 471 29 33 lub 471 52 87 
Informacja Turystyczna CIT 471 56 54, 471 55 1 3  
Elektryczne całodobowe pogotowie „lnstel" 
471 39 99, 471 39 00 

KOLEJ GONDOLOWA 
Stacja Cz. Potok 4 71 38 68 
Ceny biletów: w obie strony - 1 3  zł, w górę - 1 1  zł, 
w dół - 9 zł, dzieci do lat 4 - bezpłatnie 
Zniżki dla g. młodzieżowych powyżej 20 osób - 9 zł 
w obie strony, czynna 9.00-1 7 .30 codziennie, ponie
działek 1 0.00-1 7.30 

:\•) ! if 1:t·l:t·ld•) ii =I ib1 ;J :ł•tw· 
czynne 9-1 9 poniedziałek, 9-22 (pozostałe dni) 
W jedną stronę: normalny 4, - ulgowy 2 zł 
W obie strony: normalny 8, - ulgowy 4, - zł 
Bagaż o wadze 1 0-20 kg - 1 ,5 zł 

APTEKI 
„Farmakon" (Kraszewskiego 45) ,  tel . 471 21 1 5  

czynne 8-1 8, sobota 8-14 
„Maja" (Kraszewskiego 1 39), tel .  471 56 1 8  

czynne 8-20, sobota 8-1 5 
„Melisa" (Piłsudskiego 1 3) ,  tel. 471 24 99 

czynne 8-1 9, sobota 9-14 
Nowy Dom Zdrojowy, tel. 471 22 40 

czynne 8-2 1 ,  niedziela 1 0-1 7 
,,Vena" (Pułaskiego), tel. 471 51 22, 

czynne 8-1 8, sobota 8-14 
„Vita" (Kraszewskiego 61 ), tel .  471 39 47 

czynne 8-1 9, sobota 8-1 4 

SlUZBA ZDROWIA 
Ośrodek Zdrowia (stary), ul. Kraszewskiego 49, 
tel . 471 54 70 
Poradnie: dermatologiczna, dziecięca, ogólna ,  
stomatologiczna, protetyczna ,  g i nekolog iczna. 
Laborator ium, punkt zabiegowy (czynne 7-1 9) . 
Ośrodek zdrowia (nowy), ul .  Kraszewskiego, 
tel .  471 56 52 
Poradn ie :  kard io log iczna, laryngolog iczna ,  
ch i r u rg iczna ,  zd rowia psych icznego, chorób 
płuc, RTG . 
Pogotowie, ul. Kraszewskiego, tel. 999 lub 471 23 77 
Szpital i ambulatorium, ul .  Kraszewskiego 90, 
tel. 471 28 07 

OBIEKTY LECZNICTWA 
UZDROWISKOWEGO 

Wojskowy Szpital Uzdrowiskowy, ul. Pułaskiego 
29, tel. 471 58 87 
Stare Łazienki Mineralne, ul. Nowotarskiego 9, 
tel . 471 23 87, czynne 7-1 3.30. 

PIJALNIE WOD MINERALNYCH 
Pijalnia Główna, ul. Nowotarskiego 6.30-1 8.00 
„Jan i Józef", al. Nikifora Krynickiego 

czynne 6.30-9.00, 1 0-1 3, 1 5.30-1 8.00 
„Mieczysław", ul. Nowotarskiego 

czynne 6.30-9.00, 1 0-1 3, 1 5.30-1 8.00 
,,Słotwinka", Park Słotwiński, 

czynne w sezonie: 9-1 3, 1 5-1 8 

INFORMACJE I REZERWACJE 
ZABIEGÓW LECZNICZYCH 

PP Zespół Uzdrowisk, tel .  471 28 01 
FWP, ul. Pułaskiego 7, tel .  471 28 42 
PTTK, ul. Zdrojowa 32, tel . 471 29 1 O 

URZ DY 
Urząd Gminy Uzdrowiskowej, ul. Kraszewskiego 7, 
tel. 471 53 20, 471 53 21 , 471 53 22, 471 53 23 
Urząd Stanu Cywilnego, tel .  471 53 63 

POCZTA 
Urząd Pocztowy, ul . Zdrojowa 28, tel . 471 23 66 
czynne: 7-20, sobota 8-1 4, niedziela 9-1 1  

BANKI 
PKO BP, ul .  Zdrojowa 1 ,  tel . 47f 23 8 1 , czynne 
7.30-1 9.00, sobota 9-1 4  
PKO, Czarny Potok, tel. 471 3 8  90, czynne 
1 0-1 7, soboty robocze 9-1 4 
Bank Spółdzielczy, u l .  Kraszewskiego 37, 
tel .  471 55 73, czynne 7. 1 5-1 3.00, soboty robocze 
7. 1 5-1 1 .00 
Bank Śląski, ul. Kraszewskiego 1 ,  tel . 471 59 26, 
czynny pon.-pt. 8.00-1 8.00, soboty 8.00-14.00. 

KSI GARNIE 
Nowy Dom Zdrojowy czynne 1 0-1 8 
„Witoldówka" Bulwary Dietla czynne 1 0-21 
Księgarnia Chrześcijańska „Credo" ul. Kraszewskiego 
36, czynne �13, 14.3Q-17.30, soooty 10-13 

BIBLIOTEKI 
Miejska Biblioteka Publiczna 
ul. Nowotarskiego 1 ,  tel .  471 22 03 
Wypożyczalnia i czytelnia: pon., wt., czw., pt.: �1 7 
Wypożyczalnia: sobota 8-1 5, w środy nieczynne. 
Biblioteka Młodzieżowa ul. Czarny Potok, 
tel. 471 32 80, czynne 9-1 7, środa nieczynne 
w pierwszą sobotę miesiąca 8-1 5 
Filia nr 3, ul . Źródlana 39, czynne 9-1 7 (poniedzia
łek-piątek) (środa nieczynne) 
Biblioteka w Tyliczu Rynek (Wiejski Dom Kultury) , ·  
czynne 9-1 7 (z wyjątkiem środy i soboty) 
Biblioteka w Bereście czynne 9-1 7  (poniedziałek
piątek), w sobotę nieczynna 

MUZEA - GALERIE 
Muzeum Nikifora, Galeria Sztuki "Romanówka" 
w Krynicy, Oddział Muzeum Okręgowego w Nowym 
Sączu, Bulwary Dietla (deptak, z tyłu Starego Domu 
Zdrojowego) , tel. 471 53 03, czynne 1 0-1 3, 1 4-1 7 
oprócz poniedziałków. 
Min Galeria BWA, ul . Piłsudskiego 1 9  
Galeria „Pod Kasztanem" - Klub Twórczy, 
ul . Kraszewskiego 31 , tel. grzecz. 471 51 36 

CENTRUM KULTURY 
ul. Piłsudskiego 1 9, tel . 471 56 48 
Kino „Jaworzyna", tel .  471 20 60 

SPORT 
Jazda konna, Muszyna, Leśniczówka Majdan, 
tel. 471 40 21 
Jazda konna, Powroźnik 94 stadnina koni 
Wypożyczalnia sprzętu sportowego - rowery 
górskie, serwis - ul. Piłsudskiego 1 5  
Korty tenisowe czynne, ul . Pułaskiego 

BASENY 
KRYTE: 
Sanatorium „Panorama", tel. 471 28 85 
Sanatorium „Continental", tel. 471 28 51 
Sanatorium „Wojskowe", tel. 471 58 81 
OTWARTY - ul. Piłsudskiego 

HOTELE 
„Uśmiech", ul. Słoneczna 59, tel . 471 56 79 
„Witoldówka", (Hotel - Pensjonat), Bulwary 
Dietla 1 0, tel .  471 55 77 
„Kościuszko", ul. T. Kościuszki 36, tel. 471 26 45 

SCHRONISKA 
Na Jaworzynie Krynickiej - czynne tel. 471 54 09 
Bacówka nad Wierchomlą - czynne 
Na Łabowskiej Hali - czynne, tel .  (O 1 8) 42 07 80 
Katolickie Schronisko Młodzieżowe im. bł. P. J. 
Frassatiego - ul. Słotwińska 50, tel .  471 34 27 

OFERTY TURYSTYCZNE 
FWP - Zarząd Okręgu Karpackiego, ul. Pułaskiego 
7, tel . 471 54 87 
,,Jaskółka" - Biuro Obsługi Ruchu Turystycznego, 
ul . Piłsudskiego 1 9, tel .  471 21 90 
PTTK-BORT, ul. Zdrojowa 32, tel. 471 55 76 
BT „Jaworzyna", Centrum Informacji Turystycznej, 
ul. Piłsudskiego 8, tel. 471 56 54, fax: 471 55 1 3  

STACJE BENZYNOWE 
CPN - Stara Droga, tel. 471 54 45, 

czynne 6-22, w niedzielę i święta 7-1 5 
POM - ul. Kraszewskiego 81 , tel . 471 28 36, 

czynne całą dobę 
ANTA - ul. Zawodzie 2, tel. 471 29 22, 

czynne codziennie 7-20 

PARKINGI 
ul. Ebersa 1, tel. 471 56 1 3, czynny całą dobę (strzeżony) 
ul . Piłsudskiego, czynny całą dobę (strzeżony) 
ul . Piłsudskiego - nie strzeżony 
ul. Zdrojowa - nie strzeżony 
ul. Kraszewskiego - nie strzeżony 
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Dostałem t,zisiaj kartltę ot, Jattka -
Szulta w Sopocie w towarac"h mattka. 
Słotteczko świeci, a ott jest solo, 
Pojutrze święto, a obok molo. 
Ott się powittiett pot,t,ać lturacji, 
Ale ttie moie. Jest w t,desacji. 

A l{azik pisze właśttic z l{rlf ttk\f, 
Że tta t,eptaku jest pół stolk\f, 
Że w pettsjottacie jest t,uio sości, 
Że zawarł wczoraj moc zttajomości, 
Ze się ttareszcie WlfSpał wzorowo, 
Ma t,uio czasu. Bawi służbowo. 

Wczoraj t,ostałem pocztówkę z Vstld. 
Pisze Tat,eusz, ie w Vstce pustld, 
Że wot,a c"hłot,tta, ie Vstka ttut,zi 
1 w�tpliwości ttawet w ttim but,zi. 
Że ott właśttie l{rlfttkę woli, 
lecz w Vstce musi. Jest „tta kotttroli". 

,,Słottce t,opidta, wk"her opala, 
Cisza w powietrzu, rot,zittka z t,ala, 
Kajaldem vł\f ttie się po jetiorte, 
Brzesów ttic wit,ać, wot,a jak morze."  
Na t,atoWttiku poczta Mr�sowo. 
Pisze mi Wattt,a. Bawi służbowo. 

Stasittdt pisał z Zaltopatte50. 
Że w „Watrze" pełtto i ttk ttoweso, 
Że bart,zo mot,tte s� czarne swetr\f 
1 pot, kołtticrzcm szaliki z tdr\f, 
Że się zatrzl,fmał w pobliżu stacji, 
Jest w Zakopattem „tta t,desacji". 

Wszl,fstkim ot,piszę t,ość szczesółowo. 
W\f ślę z Czorsztl,f tta. Jat,ę służbowo. 

• 

FIRMA A. S. - INSTAL 

OFERUJE BEZPOŚREDNIO 
PO CENIE PRODUCENTA: 

INSTALACJE SANITARNE wod.-kan.-co-gaz 

Autoryzacja . firmy VAILLANT 

BASENY, SAUNY, SOLARIĄ SOLARIĄ 

profesjonalne wanny z hydromasażem 

\X/hirpool firmy Hoesch, projekt, wykonawstwo, 

serwis - przedstawiciel na woj. Małopolskie 

firmy System Universal 

BIOLOGICZNE OCZVSZCZALNIE iCIEKÓW 

TYP 3k plus - przedstawiciel na woj . 

Małopolskie firmy ENVICON 

FILTRY DO UZDATNIANIA WODY FIRMY 

NSA - przedstawiciel na Polskę 

PRODUKTY FIRMY STIEBEL ELTRON· 

HYDROTHERM (piecyki przepływowe, 

suszarki, klimatyzatory, piece COJ -

przedstawiciel na Polskę 

SYSTEMY MONTAŻOWE DO wc, wt, bd. 

(umywalka, bidet) - pośrednictwo firmy Geberit 

SPRZEDAŻ, MONTAŻ, SERWIS 

FIRMA A. S. INSTAL 

UL. Gł:.O\X/ACKIEGO 55 

33- 1 00 Tarnów 

tel./faks O 1 4/27 33 6 1  całą dobę 

Właściciel firmy A. S. lnstal - Andrzej Schetz, 

absolwent wyższej szkoły zawodowej 

w Bochum (Niemcy) 

OFERUJE BARDZO DOBRZE 
PłATNĄ PRACĘ 

- POŚREDNICTWO \X/ SPRZEDAżY URZĄDZEŃ 

ZADZ\X/OŃ: 

TEL/FAKS TARNÓW O 1 4/27 33 6 1  
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